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Ministerie van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport

VWS OMGEVINGSANALYSE COVID-19

Analyseperiode 12:30 uur d.d. 31 mei — 12:30 uur d.d. 1 juni

IEEErectieCommunicatie

Wie is getroffen? (1° ring) Wie is betrokken? (2° ring) Wie voelt zich betrokken? (3° ring)

e Nederlanders ~~ overleden aan e Familie, vrienden, e Algemeen publiek

COVID-19 omwonenden van getroffen e Politici

* Ex-covid-patiénten die klachten Nederlanders * Burgemeesters en

houden ® |ledereen die zich wil laten Veiligheidsregio’s
testen op corona ® Sportbranche

* GGD's ® Vaccin ontwikkelaars

® Horeca, cultuur en OV ® Zorgverzekeraars

Samenvatting

e Twee onderwerpen domineren vooral op maandagochtend de media. Allereerst het bericht dat iedereen

zich vanaf vandaag kan laten testen op corona. Daarnaast de ‘heropening van Nederland’ doordat o.a. de

terrassen weer open mogen.

* Volgens media maken veel mensen maandagochtend direct gebruik van de mogelijkheid om een afspraak

te maken voor een coronatest. De Telegraaf meldt als eerste dat de toestroom zo groot is, dat het nummer

overbelast raakt. GGD’s en het ministerie van VWS melden op Twitter dat het erg druk op de lijn is, maar

dat deze niet overbelast is. Er wordt geadviseerd op een later moment terug te bellen. Via social media en

op de webcare kanalen van minister De Jonge en van VWS komen veel vragen en klachten binnen over de

lange wachttijden (tussen de 15 en 20 minuten) waarna de verbinding vaak wordt verbroken. Tevens vragen

mensen zich praktische dingen af; hoe kan een doof persoon een afspraak maken en hoe kan ik mij laten

testen wanneer ik geen auto heb? Ook volgen opmerkingen omtrent het advies om thuis te blijven bij

klachten, maar vervolgens wel ergens naartoe te gaan om je te laten testen.

e De Volkskrant kopt; ‘Het is 1 juni, wat verandert er allemaal?’ Deze vraag staan maandagochtend centraal

in de media. Media leggen nogmaals uit welke nieuwe regels er gelden in o.a. de horeca of het ov. Hierbij

ligt de focus vooral op de heropening van de horeca: Welke regels gelden er en is de horeca er klaar voor?

Zo worden veel foto's van de nieuw ingedeelde terrassen gedeeld in de liveblogs. Ook zendt 0.a. NOS, RTL

en AD een livestream uit van de heropening van de terrassen in grote steden. Horecaondernemers vinden,

ondanks dat ze vooral blij en opgelucht zijn, het oprecht spannend om weer open te gaan. Eén oproep doen

zo goed als alle horecaondernemers: Werk mee met de maatregelen, want dan pas wordt het een succes.

* Nu er vanaf vandaag maatregelen worden versoepeld, roepen diverse burgemeesters het publiek op om

zich aan de 1,5 meter te blijven houden en om drukte te vermijden. Ziekenhuis St Jansdal (Harderwijk en

Lelystad) roept het publiek op tot waakzaamheid. Wel ziet Hubert Bruls (voorzitter Veiligheidsberaad) de

heropening van horeca en musea met vertrouwen tegemoet.

e Het Veiligheidsberaad laat zondagavond weten dat de drukte dit weekend in de meeste veiligheidsregio’s
beheersbaar bleef, ondanks dat veel mensen op pad waren. Druk was het bij outlet centra in Lelystad en

Roermond en waarschuwde NS voor drukke treinen tussen Amsterdam - Zandvoort. Op Zandvoort zelf bleef

het daarentegen rustiger dan zaterdag. Om drukte, overlast en incidenten te voorkomen sluit Burgemeester

Aboutaleb drie Rotterdamse parken tot nader orde in de avond en nacht. Ook sluit in Amsterdam maandag

een deel van het Vondelpark om drukte en incidenten, zoals die in Rotterdam, te voorkomen.

* Hoogleraar celbiologie Frank Grosveld (Erasmus Universiteit) vertelt in het NPO Radiol programma Dit is de

Dag dat een groot Amerikaans farmaciebedrijf per direct aan de slag gaat met de massaproductie van een

coronamedicijn, gebaseerd op een in Nederland gevonden antilichaam. Ze verwachten dat de eerste

medicijnen nog dit jaar van de band rollen. Grosveld is één van de ontdekkers van het antilichaam, het

hoofdbestanddeel van het coronamedicijn en een van de eersten die met een concreet middel komt.

e Het Radboudumc is als een van de eerste ziekenhuizen gestart met een speciale nazorgpoli voor ex-

coronapatiénten die lange termijn complicaties hebben. Volgens personeel ‘loopt het storm met patiénten’.
e Eurocommissarissen Dubravka Suica (vicevoorzitter, demografie en democratie) en Didier Reynders

(justitie) vragen op de internationale Dag van het Kind aandacht voor kinderen en jongeren die door de

coronacrisis zwaar zijn getroffen.
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Karakterisering berichtgeving

e Zondag lag de focus in de media vooral op de maatregelen die vanaf 1 juni van kracht zijn. Zoals: ‘Het is bijna
1 juni: wat verandert er allemaal?’ (de Volkskrant), ‘In veel agenda's staat 1 juni met rood omcirkeld: de

coronamaatregelen worden versoepeld. Maar wat wordt precies versoepeld?’ (RTL Nieuws), ‘Volgende punt

op de routekaart is bereikt, dit zijn de versoepelingen vanaf morgen’ (NOS).
e Enkele media spreken zelfs van de ‘heropening van Nederland’. Het AD plaatst op hun liveblog een klok

waarop wordt afgeteld tot het moment dat de horeca weer open mag. De NOS, RTL zenden de opening van

de horeca in o.a. Tilburg en Amsterdam live uit via een livestream.

* Maandagochtend domineert de mogelijkheid om te testen de media: ‘Corona-symptomen? Voortaan

binnen dag getest via nieuw telefoonnummer’ (NOS), ‘Corona-symptomen? Voortaan binnen dag getest via

nieuw telefoonnummer’ (PZC)
e Foto's van hoe Nederland ‘er uitziet na 1 juni’ wordt veel gedeeld in de liveblogs, met name rondom het

gebruik van mondkapjes en de 1,5 meter terrassen.

SISOS (Slachtoffers - Identiteiten — Schade - Oorzaken - Scenario’s)

Slachtofferaantallen

e Het Landelijk Codrdinatiecentrum Patiénten Spreiding (LCPS) meldt dat er zondag 158 coronapatiénten op

de ic’s liggen. Dit zijn er 11 minder dan gisteren. 1 patiént ligt op een ic in Duitsland. Ook het aantal covid-

patiénten op de gewone afdelingen in ziekenhuizen daalt snel. Dat zijn er nu 544, 45 minder dan gisteren.

* In Hongkong is na 17 dagen weer een eerste lokale coronabesmetting geregistreerd.

Identiteiten

e Bij één van de ongeveer 200 passagiers van een Lufthansa-vlucht van Frankfurt naar China is het nieuwe

coronavirus vastgesteld. Alle passagiers werden voor vertrek van vlucht LH342 naar China, vrijdagavond,

getest op het virus. ledereen testte negatief. Na aankomst in Tianjin testte de 34-jarige man positief. De

meeste medepassagiers zijn overgebracht naar een hotel waar ze twee weken in quarantaine blijven.

Scenario’s

* Volgens ltaliaanse doctoren neemt het coronavirus in kracht af. Hoofdarts Alvert Zangrillo (San Raffaele

ziekenhuis in Milaan) zegt dat klinisch gezien het virus niet langer in Italié bestaat. “Uit tests die de afgelopen

tien dagen zijn uitgevoerd blijkt dat het aantal viruscellen sterk is afgenomen in vergelijking met de tests die

een of twee maanden geleden werden gedaan.” Een andere dokter uit Noord-Itali€, Matteo Bassetti, zei

tegen het Italiaanse persbureau ANSA dat hij ook ziet dat het virus in kracht afneemt. “Het is duidelijk dat

Covid-19 een andere ziekte is geworden.” De Italiaans regering wil wachter op wetenschappelijk bewijs en

roept op mensen niet met dit soort uitspraken te ‘verwarren’.

Informatiebehoefte

Welke informatievragen leven er bij getroffen?
e Op de social media kanalen van minister De Jonge komen vragen binnen over de coronatesten: ‘Kan ik ook

laten testen of ik al corona heb gehad” en ‘Hoe kunnen dove mensen zich melden voor een coronatest?’

Ook komen er berichten binnen dat het nummer van de GGD om een testafspraak te maken niet werkt of

dat mensen uit de wachtrij worden gegooid.
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* Op de social media kanalen van minister Van Rijn komen geen nieuwe vragen binnen. Wel blijven er

onderlinge discussies zonder vaste (en terugkerende) onderwerpen.
e Op de corporate kanalen van VWS komen praktische vragen binnen zoals: ‘Mogen we als koor nu wel/niet

zingen?’, ‘Welke sport mag ik uitoefenen’, “Wat zijn de richtlijnen voor bijeenkomsten’ en ‘Waarom mogen

op sommige plekken de wc’s wel open?’. Daarnaast uiten mensen hun zorgen over de drukte op rondom

Pinksteren, dat de RIVM website niet up-to-date is, dat de VWS website wel veel wordt gelipdatet maar

vaak onvolledig is en waarom er verschillende aanpakken zijn in Nederland en Duitsland. Daarnaast zijn er

onderlinge discussies over o.a. stoppen met roken. In een discussie over corona geven sommige mensen

aan er als het ware allemaal ‘schijt’ aan te hebben en anderen vinden dat zorgelijk. Ook op deze kanalen

komen vragen binnen over de testen. Mensen vragen zich af of de testen worden vergoed en hoe ze zich

kunnen testen als ze geen auto hebben. Er volgen opmerkingen omtrent het advies om thuis te blijven en

vervolgens wel ergens naartoe te gaan om te testen.

e RTL Nieuws schrijft dat er sinds de intelligente lockdown een verhoogd aantal vergiftigingen zijn gemeld bij

het Nationaal Vergiftigingen Informatie Centrum (NVIC) doordat mensen verkeerd omgaan met

vitaminepillen, desinfecterende handgel en bouwmaterialen. RTL Nieuws wijdt een item aan het correct

gebruiken van deze producten.

Hoe wordt het incident omschreven (welke facts en figures worden benoemd)?
e Ernst Kuipers (voorzitter Landelijk Netwerk Acute Zorg) signaleert dat de reguliere zorg maar moeilijk op

gang komt. “De overall bezetting is met 660 patiénten laag. Dat komt omdat huisartsen en ziekenhuizen

kennelijk langer nodig hebben om de reguliere zorg weer op te starten.

e Het Radboudumc is als een van de eerste ziekenhuizen gestart met een speciale nazorgpoli voor ex-

coronapatiénten die lange termijn complicaties hebben. De nazorgpoli richt zich in eerste instantie op de

201 ontslagen patiénten van het Radboudumc, van wie er 46 op de intensive care hebben gelegen.
e Volgens De Telegraaf is de piek in de ziekenhuizen en zorginstellingen wat afgevlakt, maar blijft de vraag

naar verpleegkundigen hoog. De dramatische tekorten die eerder werden verwacht in de zorg lopen iets

terug door de komst van herintreders en zij-instromers. Toch zijn er in de hele zorgsector tot 2022 naar

verwachting zeker tachtigduizend nieuwe zorgmedewerkers nodig. Zo kan iedereen met klachten zich vanaf

deze week laten testen op corona en verwachten de GGD’s een grote toestroom aan mensen die uitsluitsel

willen. “Alleen daar zijn duizenden extra verpleegkundigen nodig, met minimaal niveau mbo-4”, merkt

Enrike Rutten, directeur bij zorguitzendbureau HappyNurse.
e Na de Faizulmoskee in Den Haag heeft nu ook de as-Soennah-moskee besloten de activiteiten voorlopig te

staken wegens een uitbraak van het coronavirus in de Haagse moslimgemeenschap.
e De laatste aflevering van Frontberichten trekt 538.000 kijkers. Op1 wijdt hun uitzending aan deze laatste

aflevering en een groot deel van de vloggers zijn daarbij aanwezig. Onderwerpen die besproken worden is

de start van de crisis, de tekorten aan PBM, de ‘triage-tent’. Maar ook hoe de artsen het hebben beleefd.

Testen

e De GGD kan niet garanderen om mensen die vanaf 1 juni getest willen worden, dezelfde dag nog terecht

kunnen. Niet alle teststraten gaan meteen open, omdat ze nog niet allemaal klaar zijn. De GGD streeft ernaar

om iedereen binnen 48 uur te laten testen.

* GGD-directeur Sjaak de Gouw: “We hebben ons voorbereid op grote aantallen mensen die bellen en grote

aantallen mensen die getest moeten worden”.

e De GGD maakt maandagochtend het nummer (0800-1202) bekend waarop mensen een afspraak kunnen

maken om getest te worden op corona. Het nummer wordt massaal gebeld. Volgens de Telegraaf is het

nummer haast direct overbelast.

* Anant Murthy (manager bij medicijnmaker Alnylam) vertelt aan De Telegraafdat zij samen met Amerikaanse

Vir Biotechnology werken aan een vaccin tegen Covid-19 dat ALN-COV heet. “We hebben dit medicijn

gekozen uit 350 andere moleculen. ALN-COV is heel krachtig en elimineert 99,99% van het virus in de

reageerbuis. Bovendien werkt het op 4.000 varianten van Covid-19. Dat zijn allemaal goede voortekenen.

De kans op succes is moeilijk te voorspellen, maar we hebben meer middelen met deze techniek tot een

succes gemaakt. Ons succespercentage is meer dan 50%. Dat is hoog in vergelijking met wat normaal is in

de branche”. Alnylam verwacht het middel aan het eind van dit jaar op mensen te kunnen testen.

e Volgens De Telegraaf verwachten experts, onder meer van financieringsstichting Cepi, dat de eerste

generatie coronavaccins de ontvanger korte tijd iets meer weerstand geeft, zoals de griepprik. De griepprik
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maakt van de griep een verkoudheid, een coronaprik verandert corona uiteindelijk misschien toch in ‘slechts

een griepje’ die bijvoorbeeld alleen nog maar in de bovenste luchtwegen kan aangrijpen.
e Hoogleraar celbiologie Frank Grosveld (Erasmus Universiteit) vertelt in het NPO Radiol programma Dit is de

Dag dat een groot Amerikaans farmaciebedrijf per direct aan de slag gaat met de massaproductie van een

coronamedicijn, gebaseerd op een in Nederland gevonden antilichaam. Ze verwachten dat de eerste

medicijnen nog dit jaar van de band rollen. Grosveld is één van de ontdekkers van het antilichaam, het

hoofdbestanddeel van het coronamedicijn en een van de eersten die met een concreet middel komt.

Buitenland

e Het Spaanse kabinet wil de noodtoestand die vanwege het coronavirus van kracht is nog een keer met twee

weken verlengen. Vanaf 21 juni zijn burgers weer vrij om buiten de eigen provincie te reizen, als het virus

tenminste niet opnieuw om zich heen grijpt.

e De gezondheidssituatie in Suriname is de afgelopen dagen (na de verkiezingen) ernstig verslechterd. De

afgelopen dagen zijn er drie coronapatiénten bij gekomen, het totaal staat nu op 14. Maandagochtend
wordt gemeld dat het inmiddels om 23 besmettingen gaat, 5 patiénten liggen op de ic. In het land geldt
code rood. Surinamers moeten weer zoveel mogelijk thuisblijven en zich aan de gezondheidsregels houden.

® In Zuid-Korea is iedereen verplicht die uit wil of naar de sportschool gaat zich via een QR-code te registreren

op de locatie. De regering wil op die manier kunnen achterhalen wie waar is geweest, als ergens een

besmetting wordt ontdekt. Om de privacy te waarborgen wordt alle data na vier weken automatisch gewist.

Sport

* Vijf Noord-Brabantse clubs (PSV, Willem Il, RKC Waalwijk, NAC Breda en Top Oss) doen mee met een

wetenschappelijk onderzoek van het Amphia Ziekenhuis in Breda. Het onderzoekt richt zich op de vraag

‘hoe gedraagt een virus zich op een voetbalveld?’ Microbioloog Jan Kluytmans: “Voetbal is een contactsport

en dan wil je kijken of er risico's zijn. Wat mooi is aan de profvoetbalwereld, is dat het een mooi te

controleren omgeving is. Je kunt kijken wat ze hebben gedaan als een paar spelers positief zijn”.

Wat zien, ruiken, voelen, horen, proeven mensen (zintuigelijke waarnemingen)?
* Volgens fysiotherapeut Mariska Klaassen, die het nazorgtraject in het Radboudumc codrdineert, loopt het

storm met patiénten. “Er is een enorme behoefte. Al zestig consulten zijn ingepland. Kennelijk hebben veel

mensen nog vragen of klachten en willen ze weten hoe gezond of beschadigd ze nu eigenlijk zijn. Voor het

sociaal-psychische aspect moeten ze vragenformulieren invullen. Die worden gelezen door een psycholoog.
Voor het fysieke aspect komen ze naar de poli voor consult met de longarts, een fysiotherapeut en een

verpleegkundig specialist. Er wordt bloed afgenomen en er worden spierkracht-, loop- en longfunctietesten

gedaan. De resultaten bespreken we in een vervolgconsult. Het kan ertoe leiden dat we iemand verwijzen

naar een fysiotherapeut, logopedist of psycholoog. In totaal willen we de patiénten zeker een jaar hulp

bieden en volgen. Misschien ontdekken we patronen.”

Waarneembaar gedrag (schadebeperking)

Wat doen of laten getroffenen en betrokken?

* Volgens RTL Nieuws dragen mensen in het OV mondkapjes en houden zij zich goed aan de regels.
e Een Volkskrant journalist nam vanochtend de trein van Utrecht naar Amsterdam. Haar observatie: ‘ledereen

draagt een mondkapje. Maar sommigen doen in de trein het mondkapje even af om te bellen of iets te

eten.’ Er is ook een grote verscheidenheid aan mondkapjes: ‘Sommige mensen zijn creatief bezig geweest

en hebben er zelf een gemaakt, maarje ziet ook veel papieren mondkapjes’

Volgen zij gedragsadviezen op?

* In de nacht van zaterdag op zondag heeft de politie in Dordrecht ingegrepen op een buurtfeest met

ongeveer 50 tot 60 gasten. De feestgangers keerde zich tegen de politie, een 33-jarige man is aangehouden.
e In Roermond is zondagmiddag file ontstaan door wachtende Duitse auto’s. Zij zijn onderweg naar het

Designer Outlet Center, maar worden tegengehouden door de drukte daar.

* In Rotterdam zijn drie parken (Vroesenpark, het Roel Langerakpark en het Dakpark) vanaf zondag tot nader

order van 21.00 tot 7.00 uur gesloten. Dit vanwege de enorme drukte en incidenten die daar plaatsvonden.
e Zondag waarschuwde de NS voor drukke treinen tussen Amsterdam en Zandvoort. Op Zandvoort zelf bleef

het daarentegen rustiger dan zaterdag.
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* Maandagochtend is een deel van het Vondelpark in Amsterdam afgesloten uit vrees voor drukte en overlast.

Alle zij-ingangen zijn afgesloten, ook al vreest het bestuur van het Vondelpark dat mensen over hekken

zullen klimmen.

Betekenisgeving

Welke oproepen worden gedaan?
e  Eurocommissarissen Dubravka Suica (vicevoorzitter, demografie en democratie) en Didier Reynders

(justitie) vragen op de internationale Dag van het Kind aandacht voor kinderen en jongeren die door de

coronacrisis zwaar zijn getroffen. ‘Laten we bij het opstellen van herstelplannen ervoor zorgen dat zij niet

de stille slachtoffers van deze crisis worden’. ‘We moeten hulp bieden bij gezondheidsklachten van kinderen

- met inbegrip van hun geestelijke gezondheid - bijvoorbeeld door middel van psychosociale ondersteuning

en sociale en maatschappelijke diensten. Veel kinderen die in instellingen zitten, hebben hun familie

wekenlang niet kunnen zien of zijn juist voor lange tijd naar huis gestuurd zonder adequate hulp. Kinderen

in jeugddetentie hebben te maken met soortgelijke uitdagingen. De crisis vraagt om extra inspanningen die

de toegang tot kindvriendelijke en crisishestendige rechtssystemen waarborgen’.

Jproepen rondo agnalju

e  Ziekenhuis St Jansdal in Harderwijk en Lelystad roept het publiek op tot waakzaamheid, nu maandag de

horeca weer open mag. Ziekenhuisbhestuurder Relinde Weil ziet de versoepeling met de nodige spanning

tegemoet. “Het is voor ons allemaal fijn dat wij kunnen versoepelen, maar ik vind het ook spannend.

Hopelijk gunt iedereen elkaar de ruimte.”

e Harm-Jan van Schaik (vice-voorzitter Veiligheidsregio Noord en Oost Gelderland en burgemeester van

Harderwijk): “Laten we genieten van wat de versoepeling ons biedt. Wanneer de 1,5 meter afstand in gevaar

komt en de doorstroming op straat of in de winkels niet lukt is het te druk. Volg daarom de looproutes en

aanwijzingen op straat. We kunnen dit alleen samen. We moeten verantwoordelijkheid blijven nemen.”

e Voorzitter Hubert Bruls (Veiligheidsberaad) roept iedereen op om zich ook na 1 juni aan de regels te houden

en vooral rekening met elkaar te houden.

e Horecaondernemers in Breda vrezen een ‘invasie’ van Belgen wanneer maandag de horeca heropent. Hun

oproep aan Belgische gasten: ‘blijf nog een weekje thuis!”

Welke emoties, waardeoordelen, kwalificaties, kritiek, steun worden gegeven?
e In een opiniestuk in Het Parool pleit historicus Maarten van Tunen om na te denken over de balans tussen

mensen en natuur i.p.v. een 1,5 metersamenleving. ‘Men is bezig met de uitgang van de lockdown, maar

een weg terug lijkt even onbegaanbaar als onwenselijk. We zijn bezorgder over mondkapjes dan over de

oorzaak van pandemieén: het is alsof we emmers en dweilen aanschaffen in plaats van het lek te dichten.

De coronacrisis is niet alleen een gezondheids- en een sociaal-economische crisis, maar ook (en vooral) een

bio-ethische: taboes zoals de huidige inrichting van de bio-industrie, onze eetgewoontes en

bevolkingscontrole moeten bespreekbaar worden gemaakt.”

k endrag tijdens het Pinkster

* De Dordtse burgemeester Wouter Kolff spreekt schande van het uit de hand gelopen buurtfeest. “Een

straatfeest met tientallen mensen in Corona-tijd, alcohol en drugs, harde muziek en ook nog een agressie

tegen de politie. lk heb hier geen goed woord voor over”, schrijft hij op Twitter.

* Zeeuwse gemeenten halen oplucht adem: een grote toestroom van Belgische recreanten is uitgebleven.

drag na 1 juni

* Voorzitter Hubert Bruls (Veiligheidsberaad) ziet de opening van de horeca en musea morgen met

vertrouwen tegemoet. “In de afgelopen weken hebben we met elkaar laten zien dat we verstandig omgaan
met de versoepelingen.” Bruls verwacht wel dat het druk gaat worden op het terras. “Het is een uitdagende

dag, spannend hoe het gaat. Niet alleen omdat de horeca opengaat, maar ook culturele instellingen als

musea. Het is een vrije dag met lekker weer en de mensen hebben er natuurlijk naar uitgekeken”.

Testen

e Arts-microbioloog Ann Vossen (LUMC) zegt dat de GGD’s eindelijk klaar zijn om 30.000 tests per dag uit te

voeren. Vossen noemt drie factoren waaraan voldaan moest worden: “Je moet voldoende tests kunnen

afnemen bij de GGD'en, je moet ze genoeg labs en testmateriaal hebben om de monsters te testen en er

moest een IT-systeem worden opgezet om alles te registreren. Het duurde even, maar nu hebben we al die

zaken op orde”. Vossen geeft aan dat het in een lock-downfase niet nodig was om iedereen te testen.
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* Gezondheidseconoom Xander Koolman (Vrije Universiteit) noemt het uitstellen van massaal testen passend

bij het kabinetsbeleid. “Het beleid toen en nu is om het virus gecontroleerd te laten rondgaan in de

samenleving. Andere landen hebben laten zien dat de combinatie van een lockdown, testen, traceren,

isoleren en quarantaine snel leidt tot het goeddeels uitroeien van het virus.” Het eerder indammen van het

virus was goed geweest voor de economie, omdat er eerder herstel van consumentenvertrouwen mee

wordt opgebouwd. “Nadeel van veel testen en traceren is dan weer wel dat je geen immuniteit opgebouwd

krijgt”, zegt Koolman.

Overleg ziekenhuizen en z

* FD heeft aandacht voor de onderhandelingen tussen ziekenhuizen en zorgverzekeraars over compensatie

voor de coronacrisis. Ziekenhuizen vrezen voor een financiéle strop van 2 miljard. Ook verwachten ze de

komende jaren €3 mrd aan extra kosten te maken voor onder meer het uitbreiden van ic-capaciteit. De

ziekenhuizen willen dat de afgesproken budgetten sowieso worden uitbetaald, al staat daar minder zorg

tegenover. Als er niet genoeg compensatie komt, vreest bestuursvoorzitter Wim van Harten (Rijnstate

ziekenhuis) calculerend gedrag bij ziekenhuizen en artsen. “Hoe dit geregeld gaat worden, bepaalt in grote

mate de bereidheid om bij een volgende golf weer snel en flexibel in actie te komen.”

* Een belangrijk onderdeel van het overleg tussen ziekenhuizen en zorgverzekeraars is volgens het FD: wat

gebeurt er als behandelingen volgend jaar worden ingehaald? Zorgverzekeraars willen voorkomen dat

premiebetalers twee keer moeten betalen. Ziekenhuizen denken juist dat de eerder gemaakte afspraken

over het beperken van de groei van de zorg niet meer haalbaar zijn vanwege de stroom extra

coronapatiénten en het inhalen van zorg. Of en in hoeverre de zorgpremie volgend jaar stijgt durven de

verzekeraars nu nog niet te zeggen.

Sport

e  NOC*NSF wil dat de competities voor topsporters op 1 juli weer worden hervat. Technisch-directeur Maurits

Hendriks wil daarover met de overheid in gesprek gaan en denkt dat de topsport een goede zaak heeft.

Volgens Hendriks blijkt uit onderzoek dat bij contactsport het overdragen van het virus kleiner is dan

aanvankelijk gedacht. Daarnaast gaat het volgens Hendriks om een kleine groep Nederlanders waardoor het

risico voor de samenleving beperkt is. “Bovendien heeft de topsport de luxe van fulltime medische

begeleiding, er is altijd iemand die kan meekijken.” sluit Hendriks af.

Context

e EenVandaag besteedt aandacht aan de corona gedragsunit van het RIVM. Dit team monitoort nauwkeurig

of Nederlanders zich aan de regels houden en peilen hoeveel steun er nog voor het beleid is. Psycholoog

Marijn de Bruin (RIVM): “Sinds half maart monitoren we hoe de Nederlanders omgaan met de

coronamaatregelen, waar ze behoefte aan hebben en hoeveel draagvlak er is. En dat draagvlak is

onveranderlijk hoog." Volgens de Bruin heeft het monitoren o.a. heeft geleid tot concretere regels. Zoals

‘was vakerje handen’ werd aangepast naar: ‘wasje handen alsje uit huis gaat, thuiskomst, alsje eten

maakt of na een toiletbezoek’.

)piniepeilingen

e Uit een poll van het AD (79.000 respondenten) blijkt dat 62% voorlopig het terras nog niet op gaat. Slechts

11% kan niet wachten en schuift vandaag meteen aan. 26% kijkt eerst ‘de kat uit de boom’.
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